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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 20. marts 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 598 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 598:
’’Vil ministeren oplyse, hvor meget tetrahydrocannabinol (THC) der må være 
indeholdt i medicinske præparater – hvor går grænsen for, hvad der er lovligt, 
og ud fra hvilke kriterier er grænsen fastlagt?”

Svar:
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrel-
sen. Styrelsen oplyser, at der efter bekendtgørelse om euforiserende stoffer 
ingen begrænsning er på indholdet af THC, så længe der er tale om tilbe-
redninger af cannabis, der besiddes og anvendes i medicinsk øjemed. Ud-
trykket ”medicinsk øjemed” skal forstås som efter recept fra en læge.

Såfremt der er tale om et lægemiddel, der er godkendt i henhold til lægemid-
dellovgivning og som indeholder THC, vil det af markedsføringstilladelsen 
fremgå, hvor meget THC lægemidlet indeholder. Der findes ikke en øvre 
grænse for, hvor meget THC der må være i et lægemiddel. Det afgørende er 
om lægemidlet er sikkert og effektivt, altså om der er en positiv benefit/risk 
vurdering.  

Med venlig hilsen
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